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توزیع واکسن ایرانی آنفلوآنزا در داروخانه ها 
معاون برنامه ریزی اداره کل داروی سازمان غذا و دارو روند تامین واکسن آنفلوآنزا 
از منابع داخلی برای امسال را تشریح کرد.دکتر ناصر هیراد در گفت وگو با ایسنا، 
درباره تامین واکســن آنفلوآنزا در ســال جاری، گفت: در مورد تامین واکسن 
آنفلوآنزا با توجه به اینکه شــرکت تولید کننده داخلی واکســن از سال ۱۴۰۰ 
واکسن های آنفلوآنزای ایرانی را وارد بازار کرد، امسال هم تمهیدات برای تامین 
نیاز واکســن از طریق تولید داخل صورت گرفته است.وی افزود: بخشی از نیاز 
به واکســن آنفلوآنزا که شامل ۵۰۰ هزار عدد واکسن بوده که از طریق سازمان 
غذا و دارو تامین شــده و توسط معاونت بهداشــت وزارت بهداشت با توجه به 
برنامه ریزی مشخص برای جامعه هدف تامین و توزیع می شود. او تاکید کرد: در 
مورد داروخانه ها هم از روز ۴ شــهریور ماه واکسن تولید داخل در دسترس قرار 
گرفته است و واکسن وارداتی که از منابع معتبر اروپایی در حال تامین است نیز 
از روزهای آتی در اختیار مردم قرار خواهد گرفت.وی در خاتمه با اشاره به اینکه 
واکسن های داخلی ۴ ظرفیتی و با فناوری نوترکیب هستند، اظهار کرد: قیمت 

واکسن داخلی حدود ۲۶۰ هزار تومان برآورد شده است.

آموزش مهارتی به ۷۱۵ هزار و ۵۸۶ نفر 
از سربازان وظیفه توسط ارتش

ســردار کمالی گفت: ارتش به ۷۱۵ هزار و ۵۸۶ سرباز وظیفه آموزش مهارتی 
داده که ۳۰۵ هزار و ۴۵۸ نفر آموزش تخصصی دیده اند.ســردار موسی کمالی 
مشــاور عالی فرمانده قرارگاه مرکزی مهــارت آموزی کارکنان وظیفه نیرو های 
مســلح درباره جزئیات دومین جلسه هماهنگی و هم افزایی با ارتش اظهار کرد: 
صبح امروز)۶ شهریور( دومین جلسه هماهنگی و هم افزایی بین قرارگاه مهارت 
آموزی ارتش جمهوری اسلامی ایران و قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان 
وظیفه نیرو های مسلح به میزبانی ارتش برگزار شد.وی افزود: در ۶ سال گذشته 
ارتش توانســته ۷۱۵ هزار و ۵۸۶ نفر را آموزش مهارتی دهند که ۳۰۵ هزار و 
۴۵۸ نفــر آموزش تخصصی دیده اند و گواهی مهارتی به این ســربازان وظیفه 
اعطا شــده است.ســردار کمالی با بیان اینکه ۴۱۰ هزار و ۱۲۸ ســرباز وظیفه 
تواسته اند در حوزه مهارت های عمومی آموزش ببینند، افزود: بالغ بر ۵ هزار نفر 
نیز توانسته اند در ارتش جمهوری اسلامی ایران وام خود اشتغالی دریافت کنند.
مشــاور عالی فرمانده قرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح با 
اشــاره به اینکه ۲۶ قرارگاه مهارت آموزی ارتش در سراسر ارتش تشکیل شده، 
گفت: در کلیه اســتان ها و نیرو های سراسر کشــور طبق اعلام امیر محمودی، 
قرارگاه مهارت آموزی تشــکیل شده و همه فرماندهان ارشد استان ها به عنوان 
فرمانده قرارگاه مهارت آموزی ارتش منصوب شده اند.ســردار کمالی بیان کرد: 
۵ هــزار و ۸۲۴ کارگاه محیط واقعی کار در ارتش ثبت شــده و برای اخذ ۳۱ 
نمایندگــی فنی و حرفه ای جوار پادگانی اقدامات لازم انجام شــده که البته در 
حــال حاضر ۲۰ مرکز در حال احداث اســت و زیر نظام بومی ســازی آموزش 

مهارت آموزی نیز مراحل نهایی خود را طی می کند.

تهران گرم تر می شود
هواشناســی استان تهران از پیش بینی وزش باد شدید و خیزش گرد و خاک و 
افزایش نسبی دما تا امروز خبرداد.به گزارش ایسنا، بررسی نقشه های پیش یابی 
و تحلیل الگوهای همدیدی وضعیت جوی اســتان تهــران طی پنج روز آینده 
نشــان می دهد که آسمان این استان صاف تا قسمتی ابری در بعضی ساعت ها 
همراه افزایش وزش باد و گاهی همراه با افزایش ابر خواهد بود.همچنین از بعد 
از ظهر امروز تا پنجشنبه هفتم تا نهم شهریورماه به ویژه در بعضی ساعات و در 
جنوب غرب و ارتفاعات استان تهران وزش باد شدید پیش بینی شده است. این 
وضعیــت در نیمه جنوبی گاهی با گرد و خاک و کاهش کیفیت هوا و با احتمال 
نفوذ و گسترش گرد و غبار انتقالی از غرب کشور و محدودیت دید و در ارتفاعات 
اســتان همراه خواهد بود. در این ایام گاهی نیز وزش باد شــدید موقتی، رگبار 
باران با احتمال رعد و برق مورد انتظار است.هواشناسی استان تهران برای امروز 
نیز افزایش نســبی دما و برای روز چهارشــنبه کاهش نسبی دما را پیش بینی 
کرده است.براســاس این گزارش، آسمان تهران امروز هفتم شهریورماه صاف و 
از بعدازظهر همراه افزایش ابر و گاهی باد و گرد و خاک با حداقل دمای ۲۴  و 
حداکثر دمای ۳۵ درجه سانتیگراد پیش بینی شده است. این وضعیت برای روز 
چهارشنبه هشتم شهریورماه کمی ابری تا نیمه ابری همراه با وزش باد و گاهی 
باد و گــرد و خاک با حداقل دمای ۲۲ و حداکثر دمای ۳۳ درجه ســانتیگراد 

پیش بینی می شود.

اجرای طرح ساماندهی معتادان متجاهر
 در بزرگراه آزادگان 

مدیر عامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران از اجرای 
طرح ویژه ساماندهی معتادان متجاهر در اطراف بزرگراه آزادگان خبر داد و گفت: 
ایــن طرح در چند مرحله و در یک بازه زمانی کوتاه مدت به اجرا در می آید.به 
گزارش روابط عمومی سازمان خدمات مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران 
به نقل از شــهر، دکتر احمد احمدی صدر با اعلام این خبر تصریح کرد: بزرگراه 
آزادگان به شــکل کمربندی پایتخت، در مسیر شرق به سمت جنوب و در ادامه 
در مسیر غرب و شمال غربی تهران امتداد دارد که علاوه بر محل تلاقی چندین 
بزرگراه، در امتداد آزاد راه های تهران_ مشهد، تهران_ ساوه، تهران_ قم، تهران_ 
کرج و تهران _ شمال قرار گفته است.وی با ابراز تاسف از اینکه بزرگراه آزادگان با 
مساحت گسترده محیطی، منجر به شکلگیری پاتوق معتادان متجاهر شده است، 
افزود: اجرای طرح ساماندهی معتادان متجاهر در این محور بزرگراهی، با همکاری 
شــهرداری های مناطق مختلف از جمله ۱۸، ۱۹، ۲۱، ۲۲ و غیره انجام می شود 
که اجرای این طرح ساماندهی از منطقه ۱۸ آغاز می شود.احمدی صدر با اشاره 
به تردد بسیار خطرناک و خطر آفرین معتادان متجاهر در بخش میانی بزرگراه و 
حدفاصل گاردریل های وسط این مسیر طولانی گفت: متاسفانه معتادان متجاهر 
برای اینکه در این محیط به شــکل دسترس ناپذیر تردد و اقدام به مصرف مواد 
مخدر کنند، در گاردریل های میانی بزرگراه آزادگان اسکان می یابند که همین 
مسئله باعث شده ساماندهی این افراد در این نقطه با خطر و سختی مواجه شود. 

از همین رو اقداماتی در نظر گرفته شده است.

نخستین ایستگاه شارژ خودروهای برقی
 در منطقه ۱۴افتتاح شد

شــهردار منطقه۱۴ از افتتاح نخستین ایستگاه شــارژ خودروهای برقی در این 
منطقه خبرداد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه۱۴، امیر یزدی گفت: با 
افتتاح این ایستگاه  در پارکینگ امیرکبیر واقع در بخش غربی منطقه،شهروندان 
ســاکن منطقه و مناطق اطراف که دارای خودروی هیبریدی یا برقی هســتند، 
میتوانند با مراجعه به این فضا علاوه براستفاده از خدمات پارکینگ از امکان شارژ 
خودرو نیز بهره مند شــوند.یزدی با اشــاره به اینکه شهرداری تهران از دیرباز تا 
کنون با برنامه ها و اقدامات عملیاتی و مهندسی مختلف سعی در  کاهش آلودگی 
هوا ی شــهر تهران داشــته اســت ، افزود:   طراحی ، تامین تجهیزات و اجرای 
ایستگاه های شارژ خودروبرقی در ۱۵ نقطه شهر تهران از جمله این حمایت های 
عملی بوده که خوشبختانه در منطقه ما نیز این مهم برای شهروندان محقق شد.

افتتاح ایستگاه مترو میدان کتاب به زودی
ایستگاه میدان کتاب در خط ۷ مترو تهران، بزودي افتتاح مي شود؛ ایستگاهي 
که به لحاظ معماري داخلي، شــکل کیوســک ورودي، مصالح به کار رفته در 
ســاخت ابنیه و همچنین نورپردازي، یک ایســتگاه خاص و متمایز در شبکه 
خطوط مترو پایتخت به شمار مي آید.به گزارش روابط عمومي و امور بین الملل 
شــرکت راه آهن شــهري تهران و حومه )مترو(، در ایستگاه مترو میدان کتاب، 
ضمن اســتفاده از مصالح مدرن و به روز، همخواني شــکل معماري آن با بافت 
محدوده پیراموني و همچنین تجانس با مراکز جدید شــهري اطراف ایســتگاه 
نیز مدنظر قرار گرفته است.اســتفاده از دیواره هایي با نماي بتن اکسپوز و سازه 
فضاکار در ســقف ایستگاه، در عین ســادگي و زیبایي، جلوه خاصي به آخرین 

ایستگاه از نیمه شمالي خط ۷ مترو تهران بخشیده است. 

سلامت

انتظامی

هواشناسی

شهری

مترو

وزیر آموزش و پرورش:

نباید در مقطع ابتدایی مدرسه غیرانتفاعی داشته باشیم

ساماندهی دستفروشان بازار تهران به کجا رسید؟

برگزاری جلسات راهکار نیست

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به 
کاهش تراز آب دریای خزر گفت: هیچ کشوری 
مقصــر کاهش تراز آب دریای خزر نیســت.به 
گزارش ایسنا، علی سلاجقه در نشست خبری 
که دیروز و به مناسبت هفته دولت برگزار شد، 
با اشاره به کاهش تراز دریای خزر گفت: دریای 
خــزر هم از نظر ارتفاعی و هم تراز آب در حال 
کاهش اســت و نتایج آخرین مطالعات انجام 
شده که نتیجه آن در مجله نیچر نیز چاپ شده 
نشان داد که وضعیت دریای خزر از نظر کاهش 
تراز و ســطح، روند و نوسانات متعددی دارد.به 
گفته وی، با توجه به شرایط اقلیمی، تراز دریای 
خزر در مواردی کاهش داشته و در مواردی نیز 
افزایش و پیش روی داشته است. درحال حاضر  
در دوره ای هســتیم که دریــا در حال کاهش 

ارتفاع است.
ســلاجقه بار دیگر به نتایج مطالعات منتشــر 
شــده در مجله علمی نیچر اشاره کرد و گفت:  
بــه عنوان مثال در این مجلــه مقاله ای درباره 
وضعیت آب رودخانه ولگا منتشرشــده است. 
رودخانه ولگا تامین کننده ۸۰ درصد آب خزر 
اســت، اما ۶۰ درصد آب ایــن رودخانه صرف 
کشــاورزی و ۱۳ درصد آن در سدها استفاده 
می شود.وی با اشاره به نقش پنج کشور حاشیه 
خــزر در وضعیت ایــن دریاچه گفت:   هر پنج 
کشــور در مدیریت دریای خزر مشارکت دارند 
و می توان گفت که هیچ کشوری مقصر کاهش 
تراز آب دریای خزر نیســت، چون کشورها در 
روال عادی در آبخیــزداری، بهره برداری خود 
را انجام می دهند اما تغییــرات اقلیم، کاهش 
ورودی های حوضه آبخیــز مخصوصا رودخانه 
ولگا و افزایش تبخیر باعث شده که دریای خزر 
در شرایطی به سر ببرد که ما کاهش تراز بستر 

را شاهدیم.
رئیــس ســازمان حفاظت محیط زیســت به 
کنوانســیون تهــران در خصــوص دریاچــه 
خزر نیز اشــاره کــرد و گفــت:  در قالب این 
کنوانسیون نشست هایی در حال برگزاری است. 
کارگروه هایی علمی کنوانسیون نیز شکل گرفته 
است تا بتوان نسبت به مدیریت دریای خزر هم 

از نظر آب و هم آلاینده ها اقدام کرد.
پروژه پتروشیمی میانکاله
 مجوز محیط زیستی ندارد

ســلاجقه در ادامه درباره پروژه پتروشــیمی 
میانکاله نیــز گفت: این پــروژه مجوز محیط 
زیستی ندارد و ما مواد ۴ و ۵ مصوبه وزیران را 
برای ابطالش به دولت اعلام کردیم و انشالله در 
مسیر کار قرار دارد.وی افزود: سازمان حفاظت 
محیط زیســت درخواســت پروژه میانکاله را 
بررسی کرده است و این صنعت هیچگونه مجوز 
اســتقرار ندارد. وقتی که یــک طرح در هیات 
وزیران مصوب می شــود بــرای اینکه اجرایی 
شود باید تمام مراحل خود را که یکی از آن ها 
دریافت مجوزهای محیط زیستی است را طی 
کند.رئیس سازمان حفاظت محیط زیست ادامه 
داد: برای مجوزهای محیط زیستی رویکرد به 
این سمت و سو است که پروژه ها و طرح هایی 
که مشکل محیط زیستی ندارند و یا می توانند 
در فرایند بهره برداری مشــکلات خود را حل 
کنند کمک کنیم تا بــه پروژه های خود را به 
سرانجام برسانند. چرا که کشور به توسعه نیاز 
دارد و باید به طرح هخا کمک کنیم تا به مرحله 
اجرا برسند.سلاجقه تاکید کرد: درصورتی که 
یک پروژه از لحاظ آلایندگی، خاک و... شرایط 
مناسی نداشــته باشد سازمان حفاظت محیط 
زیســت به وظایف خود عمل می کند و مجوز 

صادر نمی کند. ما تحت فشــار قرار نمیگیرم و 
تنها بــه وظایف خود عمل می کنیم.وی درباره 
فراینــد آغاز این پروژه اظهــار کرد: در آخرین 
نشستی که درباره طرح پتروشیمی برگزار شد، 
مجری طرح به جلسه نیامدند و کلنگ به زمین 
خورد اما این کلنــگ زدن فاقد مجوز محیط 

زیست است.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در پاسخ 
به این سوال که آیا برای صدور برخی مجوزهای 
زیســت محیطی تحت فشــار قرار می گیرند 
یا خبــر تاکید و تصریح کرد: مســائل محیط 
زیســتی فرایندمحور هستند و گزارش ارزیابی 
زیست محیطی برای ایجاد یک صنعت در یک 
مجموعه کارشناسی و تخصصی بررسی می شود 
و من هیچ اطــلاع و دخالتی در آن ندارم و در 
آن بخش نماینده های اقشــار مختلف شرکت 
می کنند و موضوعات کامــلا به صورت فنی و 
منطبق با آیین نامه ها و قوانین بررسی می شود 
و امضا و ابلاغ آن توســط معاون مربوطه انجام 
می شــود و من در جریان تمام فرایند نیستم 
و هیچ دخل و تصرفــی در صدور این مجوزها 
ندارم که بگویم در صدور مجوزها تحت فشــار 

قرار می گیرم.
مجوز سد »خرسان ۳« 

در دولت قبل صادر شده بود
سلاجقه درباره مجوز  سد »خرسان ۳« و طرح 
انتقال آب از خرســان ۳ به فلات مرکزی نیز 
اظهار کرد: پروژه سد خرسان ۳ مجوز از دولت 
قبل محیط زیســتی دارد و تبعات آن قطعا در 
کمیته مورد ارزیابی قرار گرفته اســت چرا که 
مجوز محیط زیســتی آن در دولت قبل داده 
شــده بود.وی با بیان اینکه طــرح انتقال آب 
از سد خرســان ۳ به فلات مرکزی در دستور 

کار و بررسی ســازمان قرار دارد، ادامه داد: اگر 
قرار باشد به طرحی همچون انتقال آب مجوز 
محیط زیستی داده شــود، حتما درباره مسیر 
انتقال آب نیز بررســی کافی خواهیم شد، به 
خصوص در حوزه زاگرس که بســیار ارزشمند 
است. بنابراین مسیر طرح ها و پروژه ها باید مورد 
بررسی و تایید کامل قرار گیرد و اگر قرار باشد 
در پروژه ای بازبینی  صورت گیرد حتما این کار 

انجام می شود.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست همچنین 
درباره پدیده تغییــرات اقلیمی نیز اظهار کرد: 
بــا توجه به اینکه مرجع ملــی تغییر اقلیم در 
کشور ســازمان حفاظت محیط زیست است، 
دو درخواســت را به دولت دادیــم، یک ماده 
تغییــر اقلیم را در قالب یــک لایحه به دولت 
تقدیم کردیم که اگرتصویب شــود برای تمام 
دســتگاه های کشور در این زمینه برنامه داریم 
و باید به وظایف خود عمل کنند.وی ادامه داد: 
موضوع مهــم دیگری که وجود دارد نیز تغییر 
نام شورای عالی محیط زیست کشور به شورای 
عالی محیط زیســت و تغییر اقلیم اســت که 
درخواســت آن به دولت رفته است امیدواریم 
که مصوب شود.ســلاجقه گفــت: تغییر اقلیم 
تمام ارکان و حیات ما را به شــدت تحت تاثیر 
قرار داده است و باید برای کنترل آن سازگاری 
ایجاد کنیم و برنامه های مدون داشته باشیم و 
همه دســتگاه ها باید در زمینه تغییر اقلیم که 
تمــام ارکان را تحت تاثیر قرار داده اســت به 

وظایف خود عمل کنند.
وی تاکید کرد: با وجود تغییر اقلیم باید سبک 
زندگــی، مصــرف آب، مصرف انــرژی، تولید 
پســماند و پســاب و ... تغییر کند و امدواریم 
بتوانیــم در این زمینه قدم های مثبت برداریم. 

اگر این طرح ها مصوب شــوند تضمین اجرایی 
دارند.رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست 
در پاســخ به این پرســش که چرا هیچ فصلی 
به نام محیط زیســت در برنامه هفتم توســعه 
وجود ندارد، گفت: ماموریت های محیط زیست 
در برنامه هفتم توســعه در قالب فصل محیط 
زیست در کمیســیون شورای اسلامی مصوب 
شــده اســت و امیدوارم در صحن مجلس نیز 
همین روال ادامه یابد و به تصویب رســد، در 
این صورت محیط زیست کشور در برنامه هفتم 

توسعه وضعیت بسیار خوبی خواهد داشت.
تاثیر سدسازی های ترکیه 

بر اقلیم ایران
وی درباره ســد ســازی های کشــور  ترکیه و 
تاثیرات آن در تشــدید تغییرات اقلیمی گفت: 
دربــاره آنچه در ترکیه رخ داده نشســت هایی 
داشــته ایم و رویکرد الان مناســب اســت تا 
رهاســازی آب انجام شود. به لحاظ توپوگرافی 
ایران در پایین دســت رودخانه هــا قرار دارد 
بنابراین نشســت های خوبی با عراق و سوریه 
انجام دادیم. پس از نشســت های بین المللی 
گــرد و غبار ســفرهایی را به این دو کشــور 
خواهیم داشــت در مجموع رویکردها نسبت 
به گذشته همگراتر شده است و امیدواریم که 
اتفاقات خوبی در راه باشد.وی درباره آلودگی ها 
و زباله های موجود در دریای خزر با اشــاره به 
نشســت تغییرات اقلیمی گلاسکو )کاپ ۲۶( 
در ژنو ابراز امیــدواری کرد که با انجام رایزنی 
برای نشســت کاپ ۲۷  قراردادهای عملیاتی 
برای طرح های مشــترکی که هر پنج  کشــور 
حاشیه دریای خزر می توانند مشارکت داشته 
باشند در دستور کار قرار  گیرد.رئیس سازمان 
حفاظــت محیط زیســت ادامــه داد: در حال 

حاضر با توجه به کنوانســیون تهران کشورها 
متعهد هستند که اقدامات مناسبی انجام شود.

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست درباره 
تالاب هامون اظهار کرد: شرایط هامون بسیار بد 
است و هم وطنان ما در شرایط سختی هستند. 
دولت در کنار مردم اســت و رئیس جمهور نیز 
در سفر خود به سیستان بحث مطالبه مردم را 
در ابعاد بین المللی مطرح کردند. هیئت حاکمه 
افغانستان هم همکاری هایی دارد و بازدیدهایی 
که انجام شــد نیز در راســتای توافق نامه بود. 
مســئله آب در خود افغانســتان هم مطلوب 
نیست اما هیئت حاکمه افغانستان چراغ سبز 
نشــان داده و پذیرفته اســت که اگر شرایط 
بارندگی خوب باشــد، حقآبه ایران را رهاسازی 

کند. 
دلیل آلودگی خلیج فارس

 لوله های نفتی فرسوده است
وی با اشــاره به آلودگی هــای نفتی در خلیج 
فارس گفت: لوله های نفتی که در آنجا هستند 
بیش از ۵۰ ســال عمر دارند و به همین دلیل 
با وزارت نفت صحبت کرده ایم که برای تعویض 
این لوله ها از ظرفیت های داخلی و بین المللی 
اســتفاده کند. امیدواریم شرکت نفت در این 
زمینه به ســرعت وارد عمل شــود. همکاران 
من در معاونــت دریایی نیز پیگیر این موضوع 
هستند.ســلاجقه در پایان با اشــاره به توسعه 
ســواحل مکران تصریح کرد: نقشه مکان یابی 
آب شیرین کن های مکران را تهیه کرده ایم و در 
اختیار دستگاه ها قرار دادیم. در بحث مکان یابی 
پروژه ها نیز چند طرح وجود داشت که شرایط 
مناســبی نداشــتند و از نظر ضوابط استقرار 
تهدیدی برای تالاب های منطقه بودند که قرار 

شد جابه جا شوند.

وزیر آموزش و پرورش روند استخدام آموزگار در مقطع ابتدایی را برای سال جاری، 
فوق العــاده توصیف کــرد و گفت:  دغدغه اول ما معلم ابتدایی اســت، از این رو 
درحال گرفتن مســاعدت هستیم تا از بازنشستگان به طورکامل استفاده کنیم، 
خوشبختانه به ما اعلام شد که می توانیم فردی که بالای ۳۰ یا ۳۵ سال کار کرده 
را نگه داریم.به گزارش ایســنا، رضامراد صحرایی در گردهمایی معاونین آموزش 
ابتدایی سراســر کشور که با دو موضوع  آموزش والدین کلاس اول ابتدایی)طرح 
معماران خشــت اول( و »نظام دوری« برگزار شد، با تاکید بر اینکه تا می توانیم 
نباید بگذاریم که مدرسه غیرانتفاعی در مقطع ابتدایی داشته باشیم، اظهارکرد: 
باید ســازوکاری داشه باشیم که مدرسه غیرانتفاعی ابتدایی نداشته باشیم و اگر 
در منطقه ای کمبودی بود و ضرورت داشت، آن وقت مدرسه غیرانتفاعی ابتدایی 

داشته باشیم.وزیر آموزش و پرورش افزود: باید کاری کنیم مدارس غیرانتفاعی در 
مقطع هنرستان، مرکز فنی و  حرفه ای و متوسطه دوم باشد چراکه هرچه مدرسه 

ابتدایی دست دولت باشد تربیت بهتر انجام می شود.
صحرایی درباره اهمیت و نقش مدیران در مدارس نیز گفت:  به اعتقاد من مدارس 
ابتدایی ما از لحاظ امکانات، زیرســاخت و ویژگی های کالبدی، کمتر از مدرســه 
غیرانتفاعی نیســتند. مدرســه ابتدایی دولتی ما بهتر و شکیل تر بوده و ساختار 
منظم تری دارد. بعضا مدارسی را می بینم که دولتی محض اند و دانش آموزان برای 
ثبت نام در آن ســر و دست می شکنند. به اعتقاد من علتش مدیر مدرسه است 
که می تواند خوب آن مدرسه را مدیریت کند. رویای من این است که فوق العاده 
ویژه معلم ابتدایی داشته باشیم تا همه برای معلم شدن به سمت مقطع ابتدایی 
بیاینــد.وی با بیان اینکه اگر کاری کنیم معلم ابتدایی قوی تر دیده شــود حتما 
خدمت کرده ایم، تصریح کرد: معلم ابتدایی غیر قابل مذاکره و واگذاری اســت. 
قطار تحول آموزش و پرورش از مدرســه و با مدرســه شروع می شود و مدیریت 
نوع نظام مدارس ابتدایی تفاوت محسوســی با سایر مدارس دارد. معلم ابتدایی 
نقش مرجعیت در زندگی بچه هــا را دارد.وزیر آموزش و پرورش در بخش دیگر 
ســخنان خود تصریح کرد: اقدامات تحولی خوبی در مدارس ابتدایی وجود دارد، 
کار نظام دوری از احکام بر زمین مانده سند تحول بنیادین است که اجرای آن را 
شروع کردیم. معلمان ابتدایی بهترین آموزش ها را می بینند و در آموزش ابتدایی 
بهترین وضعیت را داریم.وزیر آموزش و پرورش، با بیان اینکه امســال استخدام 
آموزگار در مقطع ابتدایی فوق العاده اســت، گفت: دغدغه اول ما معلم ابتدایی 

است، از این رو در حال گرفتن مساعدت هستیم تا از بازنشستگان به طور کامل 
استفاده کنیم، در همین راستا نیز به ما اعلام شد که دستگاه می تواند فردی که 

بالای ۳۰ یا ۳۵ سال کار کرده را نگه دارد.
وی با بیان اینکه متاســفانه تعداد بی ســوادان کشور نیز کم نیست، توضیح داد: 
این امر نگران کننده اســت و طرح »شــهید محمودوند« طرح بسیار مهمی در 
این زمینه است که باید اجرا شود.صحرایی با اشاره به اینکه زیست جهان دانش 
آموزان ابتدایی با زیست جهان معلم فرق دارد، توضیح داد: معلم ابتدایی باید فن 
و ترفند و فنون به کار برد تا وارد زیست جهان دانش آموز شود و بر آن اثر گذارد. 
این کار مهمی اســت که احتیاج به آموزش جدید دارد.وزیر آموزش و پرورش با 
اشاره به استفاده بهینه از محتوای الکترونیکی موجود در کشور، اظهارکرد: برنامه 
»مدرســه ایران« در صداوسیما با استفاده از بهترین معلمان ضبط شده و تمام 
درس های پایــه  را تبدیل به فیلم کرد. باید آموزش ترکیبی، معکوس و آمیخته 
بــا جمعیت بالا در ایران نمایش داده شــود. باید کاری کنیم دانش آموز قبل از 
اینکــه بع کلاس بیاید فیلم درس را ببیند و به مدرســه برود. معلم باید کلاس 
را محل یادگیری و نه آموزش کند.وی در خصوص اهمیت آموزش معکوس نیز 
گفت:  آموزش در خارج از کلاس و یادگیری در داخل کلاس باید رخ دهد. اساسا 
فرآیند آموزش کنترل پذیر نیست و از این رو باید کاری کنیم بچه ها قبل از اینکه 
بــه کلاس بروند، فیلم درس را دیده باشــند.صحرایی در پایان گفت: برای حل 
مشکلات نظام تعلیم و تربیت نباید به دنبال عوامل برون سازمانی برویم، چالش 

ما درون ما است و راه حل ما هم درون خودمان است.

نزدیک به ۱۵ روز از اعتراض کسبه بازار تهران به دستفروشان می گذرد، اما خبری 
از ســاماندهی این افراد نیســت؛ آقایان برگزاری جلسه راهکار نیست! به گزارش 
باشــگاه خبرنگاران جوان، لفظ دستفروشی شــاید برای خیلی از افراد خوشایند 
نباشــد، اما بالعکس برای برخی ها هم بســیار لذت بخش اســت و اصلا یکی از 
تفریحاتشــان این است که به خیابان بروند و قدم بزنند و در عین حال نگاهی به 
هم اجناس دستفروشان بیندازند؛ دستفروشان همانطور که مشخص است مغازه 
ای ندارند اما متاســفانه اکثر آنها که چندین سال است در یک مکان بساط می 
کنند، دیگر تصور می کنند که آن قسمت متعلق به خودشان است ؛  این موضوع 
صدای بســیاری از مغازه دارها را در آورده و اصلا شــکایت دارند که چرا باید این 
افراد حضور داشته باشند و نان ما را آجر کنند...؟ نمونه اش را دو هفته گذشته در 
بازار تهران شاهد بودیم که کسبه در مقابل شورای شهر تهران تجمع کردند و به 

این موضوع شکایت داشتند!
 پیش از این شهردار تهران اعلام کرده بود، تهران حدود ۳۰هزار دستفروش دارد، 
طی دوره اخیر شهری، شمار این افراد  افزایش دوبرابری داشته است.البته بخش 
عمده شــان داخل مترو هستند و یک بخش هم در خیابان و معابر قرار دارند و ما 
به دنبال این هستیم که آنها را ساماندهی کنیم.سهم دستفروشان بازار تهران هم 
حدود ۷۰۰تا ۸۰۰دستفروش اســت اما و با وجود پیگیری و هماهنگی از سوی 
شهرداری منطقه ۱۲و شهرداری تهران هنوز در ساماندهی این موضوع موفقیت 

حاصل نشده است!
در این راستا؛  مهدی پیرهادی در یکصد و شصت و نهمین جلسه شورای اسلامی 
شــهر تهران با بیان اینکه به بنده خبر دادند که تعدادی از بازاریان در اعتراض به 

دســت فروشــی مغازه های خود را تعطیل کرده و در حال حرکت به سمت شورا 
برای اعتراض هستند، اظهار کرد: تعدادی از این افراد مستأجر هستند و نسبت به 
دست فروشی اعتراض دارند و از شهرداری می خواهیم به سخنان این فروشندگان 
توجه کنند. نمی توان حق کســانی که بیمه و مالیات و اجاره می دهند، نادیده 
گرفت؛ باید برای دیگر شهروندان همچون دست فروشان نیز فکری کرد اما نباید 
حق فروشــندگان تضعیف شود. حتماً باید سخنان این فروشندگان شنیده شود 
و اقدامات مؤثری از سوی شــهرداری تهران نسبت به حمایت از این افراد شکل 
بگیرد.همچنین پس از این هم رنجبریان مدیرعامل شــرکت حریم بان و شهربان 
هم در مطلبی بیان کرده که  جلســاتی با محوریت شهرداری منطقه ۱۲برگزار و 
مقرر شد با پشتیبانی و کمک نیروهای فاتب و انتظامی هماهنگی های لازم انجام 
شــود و موضوع دستفروشــی در منطقه ۱۲خاصه در بازار تهران را مرتفع کنیم. 
اکثر دستفروشان این محدوده افراد نیازمند نیستند، بلکه لیدرها و منفعت طلبانی 
هســتند که از طریق دستفروشان این محدوده، درآمد نامشروع کسب می کنند. 
آنطور که رنجبریان عنوان کرده پس از جمع آوری دستفروشان در محور ۱۵خرداد، 

جمع آوری و پاکسازی راسته های بازار تهران هم انجام می شود.
ســوال اینجاست؛ که در دوره های مختلف تا دلتان بخواهد از این جلسات برگزار 
شده  و نتیجه ای شهروندان ندیدند! آیا کافی نیست؟ نزدیک به ۱۵ روز از اعتراض 
می گذرد اما خبری از ساماندهی این افراد و خبری جدید از رسیدگی به گله آنها 
نیست؛ بررســی های میدانی خبرنگار نشان می دهد که روز گذشته حتی برخی 
دستفروشان به راحتی مشغول امرار معاش بودند و انگار نه انگار که اتفاقی افتاده 
اســت! این موضوع آنقدر بی اهمیت اســت که فقط با یک بار اعتراض و تجمع 

تصمیم به برگزاری جلسه کرده اید؟ شناخت دغدغه های شهروندان در این شرایط 
و تلاش برای حل مسأله به معنی حذف صورت مسأله و نادیده انگاشتن این بخش 
از شهروندان نیست بلکه به این معنی است که شهروندانی برای امرار معاش سعی 
در فروش اجناس خود در حاشیه معابر و خطوط حمل و نقل عمومی دارند؛ پس 
باید برای کمک به آن ها و در عین حال سروسامان دادن به وضعیت شهر اقدامات 
اجتماعی، اقتصادی تدارک دید! لذا بی توجهی به آن به معنای حذف آنان اســت !  
از این رو لازم است با نگاهی همه جانبه به مسأله دستفروشی ورود پیدا کرد و از 
طرح های پیشین الگو گرفت تا راهکار برون رفت از این مهم به صورت متوازن ودر 

عین حال عملی قابل دسترس باشد!
انتظار می رود مدیریت شهری دوره ششم همانطور که تمام تلاش خودش را برای 
جمع آوری دستفروشان محدوده پارک دانشجو گذاشت، این بار برای جمع آوری 
و ساماندهی دستفروشان بازار هم اقدامی کند؛ زیرا اگر بی توجهی صورت بگیرد 
وضع شــاید از این هم بدتر شود؛ مسأله دستفروشی نیازمند نگاهی دیگر است و 
آن اســتفاده از ظرفیت های شهر به ویژه در ساعاتی که اصناف ساعت کاری اشان 

تقریباً به پایان می رسد، است.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست تشریح کرد

روند کاهش تراز آب دریای خزر


